
 

 

Protokół nr XXXV.17 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 28 czerwca 2017 r. 
 

 
Przewodniczący Rady Jarosław Szałata otworzył obrady o godzinie 12

05 
w Starostwie 

Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych na sesji było 14 radnych (nieobecni byli radni: 

Grzegorz Gabryelski, Robert Krzych, Dariusz Orzeszko) co stanowiło kworum. 

Przywitał Wicestarostę, radnych oraz gości (lista obecności w załączeniu). Zapytał czy są 

jakieś uwagi, wnioski do proponowanego porządku obrad? Uwag nie było. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Ocena zasobów pomocy społecznej w powiecie. 

4. Sprawozdanie z bieżącej działalności wydziału komunikacji i dróg starostwa oraz 

informacja zarządu powiatu o organizacji  komunikacji publicznej na terenie powiatu. 

5. Informacja Starosty Międzyrzeckiego o bieżącej realizacji zadań inwestycyjnych  

i programów wykorzystujących środki pomocowe zaplanowanych na rok 2017 i lata 

kolejne. 

6. Informacja Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o przebiegu inwestycji i remontów 

na drogach i budowlach drogowych powiatu międzyrzeckiego. 

7. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uczniów publicznych szkół 

ponadgimnazjalnych znajdujących się na terenie powiatu międzyrzeckiego (druk nr 

21), 

b) w sprawie przyjęcia przez Powiat Międzyrzecki od Powiatu Sulęcińskiego zadania 

zleconego z zakresu administracji rządowej polegającego na udostępnieniu dla 

mieszkańców Powiatu Sulęcińskiego miejsc całodobowych w Powiatowym Ośrodku 

Wsparcia „Razem Raźniej” w Skwierzynie (druk nr 29), 

c) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2017r. (druk nr 30), 

d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na 

lata 2017 – 2026 (druk nr 31). 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Sprawozdanie starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 
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10. Przyjęcie protokołu sesji Rady Powiatu z dnia 6 czerwca 2017 r. 

11. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał głos Wicestaroście. 

 

Wicestarosta wręczył stypendia 44 uczniom szkół ponadgimnazjalnych. Każdy uczeń 

otrzymał jednorazowe stypendium w wysokości 400,00 zł oraz pamiątkowy dyplom. 

 

Ad 2. 

 

Radna Beata Kwiatkowska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji Infrastruktury 

Społecznej była rozmowa o potrzebie posiadania przez powiat hospicjum w przyszłości. 

Wiadomo, że teraz ze względu na zbyt duże obciążenie finansowe jest to obecnie niemożliwe, 

ale ten problem na pewno powróci. Radna powiedziała, że następną sprawą dotyczącą 

zasobów pomocy społecznej jest sprawa uchodźców. W szkołach spotyka się już dzieci 

cudzoziemców, są problemy z integracją, a blokadą jest język. W bankach również załatwiają 

sprawy cudzoziemcy, którzy aby się porozumieć potrzebują pomocy językowej.  

W przyszłości będziemy musieli zmierzyć się z procesem migracji i wypracować narzędzia, 

które ten proces wspomogą. Radna zapytała, ilu uchodźców oraz cudzoziemców przebywa 

obecnie w naszym powiecie? Z jakich krajów pochodzą? Czy posiadamy wypracowane formy 

pomocy cudzoziemcom, a jeśli tak, to jakie? Dlaczego z indywidualnego programu integracji 

cudzoziemców nikt do tej pory nie skorzystał i nikt w tym roku raczej korzystać nie będzie?  

 

Radny Ferdynand Sańko powiedział, że na ostatniej sesji otrzymał odpowiedź odnośnie 

wcześniejszego zapytania do Powiatowego Lekarza Weterynarii w sprawie przepędu bydła 

przez drogę w Świniarach. Odpowiedź go nie zadowala bo to nie była odpowiedź na jego 

pytanie. Odpowiedź polegała na tym, że nie są naruszane prawa zwierząt, a chodzi o to, kto 

posprząta po tych zwierzętach, które zanieczyszczają ulicę? 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad. Powiedział, że radni 

otrzymali materiał i zapytał czy ktoś ma jakieś pytania? Pytań nie było. 

 

Rada nie wniosła uwag do oceny zasobów pomocy społecznej. 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad przekazując głos Edycie 

Strychale Naczelnik Wydziału Komunikacji i Dróg. 

 

Naczelnik Wydziału Komunikacji przedstawiła w formie prezentacji multimedialnej 

sprawozdanie z bieżącej działalności wydziału oraz informację zarządu powiatu o organizacji  

komunikacji publicznej na terenie powiatu (sprawozdanie w załączeniu do protokołu).  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że brak skarg na wydział świadczy o wysokiej ocenie 

jakości działań.  
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Naczelnik Wydziału Komunikacji podkreśliła, że od momentu przesunięcia wejścia w życie 

ustawy dotyczącej komunikacji publicznej nie wpłynęło żadne pismo z gmin, żeby cokolwiek 

ustalić i wynegocjować. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że komunikacja między wójtami, burmistrzami  

i starostwem jest bardzo ważna. Wyraził nadzieję, że Starosta zdopinguje włodarzy gmin do 

tego, żeby działać w tym temacie. Warto też podkreślić, że po remoncie wydział wygląda już 

zupełnie inaczej. 

 

Naczelnik Wydziału Komunikacji powiedziała, że podziękowania za wsparcie i pomoc  

w tym remoncie należą się panu Sekretarzowi. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania do pani Naczelnik? Pytań nie było.  

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos 

Wicestaroście. 

 

Wicestarosta powiedział, że informację z realizacji zadań inwestycyjnych i programów 

wykorzystujących środki pomocowe zaplanowanych na rok 2017 i lata kolejne omówił na 

posiedzeniach komisji stałych. Zwrócił się do radnych czy są jakieś pytania do 

przedstawionych informacji? Pytań nie było. 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad przekazując głos Szymonowi 

Procherze Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych. 

 

Dyrektor przedstawił w formie multimedialnego pokazu realizowane główne inwestycje 

przebudowy dróg powiatowych w Szarczu i Skwierzynie. Podkreślił, że ze względu na 

ograniczone środki finansowe trudno jest przeprowadzać remonty dróg. 

 

Radna Beata Kwiatkowska powiedziała, że sprzedano budynek po poprzedniej siedzibie 

ZDP, będzie w związku z tym wpływ dodatkowych środków i będzie można pomyśleć  

o remoncie dróg. 

 

Wicestarosta powiedział, że te środki zostaną zagospodarowane w budżecie na inne cele. 

 

Radna Beata Kwiatkowska powiedziała, że napisała wniosek, żeby usunąć po koszeniu 

trawę z jezdni i pobocza w Kursku i Pieskach. Dostała odpowiedź, że w dniu 20 czerwca 

starszy majster Popowo dokonał kontroli stanu nawierzchni drogi powiatowej na odcinku 

Kursko-Pieski i podczas objazdu nie stwierdził zanieczyszczenia nawierzchni jezdni oraz 

poboczy, które stwarzało by zagrożenie uczestnikom ruchu drogowego. Stan drogi 

obrazowały załączone zdjęcia ale nie było tych, gdzie rzeczywiście na zakrętach i poboczach 

było pełno trawy, która po deszczu utrudniała pieszym poruszanie.  

 

Radny Jarosław Soroka powiedział, że drogi powiatowe stały się powiatowymi  

w momencie, kiedy utworzono powiaty. Zapytał kto był właścicielem tych dróg przed 

powiatem? 
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Dyrektor odpowiedział, że w większości przypadków drogi były zarządzane przez 

województwo. 

 

Radny Zbigniew Smejlis zapytał czy w najbliższym czasie przewidziany jest remont drogi  

z Kęszycy do drogi wojewódzkiej? 

 

Dyrektor odpowiedział, że remont nie jest przewidziany. Planowane jest przełożenie na całej 

szerokości fragmentu bruku, gdzie jest niebezpieczne zaniżenie od drogi 137. 

 

Radny Zbigniew Smejlis powiedział, że na tym odcinku jeździ bardzo dużo ciężkiego 

sprzętu, są fragmenty z dużymi zapadliskami i łatwo uszkodzić samochód. 

 

Dyrektor odpowiedział, że wałowanie drogi niweluje nierówności od 2,5 do 3 cm. 

Nierówności o których mówi radny wynoszą 10cm, a czasami nawet 15 cm. Żeby niwelować 

zagrożenie uzupełnia się je kruszywem. Nie ma natomiast pieniędzy, żeby przełożyć te 

najgorsze odcinki. 

 

Radny Zbigniew Smejlis podziękował Dyrektorowi za szybkie i sprawne koszenie poboczy. 

Dodał, że też jeździ przez Kursko i nie potwierdza tego co mówiła radna, że są 

zanieczyszczone pobocza po wykaszaniu. 

 

Radna Ewa Chwirot powiedziała, że coraz większe ubytki występują na drodze 24  

w kierunku Krasnego Dłuska, czy będzie ona naprawiana? Radna zapytała, czy jest szansa, 

żeby autobusy szkolne jeżdżące z Nowej Niedrzwicy zatrzymywały się w miejscu, gdzie 

droga jest bardziej utwardzona? W miejscu przystanku jest bardzo miękko i jest rów. 

 

Dyrektor zapewnił, że do końca września wszystkie ubytki w nawierzchni bitumicznej 

zostaną uzupełnione. Robione jest to siłami własnymi w związku z czym Dyrektor zaapelował 

o cierpliwość i wyrozumiałość. Jeżeli chodzi o przystanki, wiaty, miejsca do wysadzania  

z autobusów obowiązkiem jest udostępnić nieodpłatnie teren celem ustawienia wiaty 

przystankowej, którą stawia na swój koszt gmina. Zrobienie takiego podniesienia dla 

wsiadających to jest już inwestycja w wysokości około 20 tys. zł. Ze środków własnych ZDP 

nie jest w stanie tego zrobić. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że sprawa przystanków i dowozu dzieci do szkół jest 

zadaniem własnym gminy. Warto by było złożyć wniosek do budżetu gminy. 

 

Dyrektor ZDP powiedział, że co 8 lat nakładka bitumiczna powinna być wymieniana, 

niektóre wykonane są w 1978 roku co skutkuje ich obecnym stanem. Wszystkie dostępne 

programy pomocowe umożliwiają pozyskanie środków głównie na przebudowy w terenach 

zurbanizowanych. Radni biorą udział w kształtowaniu budżetu powiatu. Dyrektor powiedział, 

że ZDP nie jest w stanie wykonywać za środki powiatu inwestycji kilkumilionowych. 

 

Przewodniczący Rady podziękował Dyrektorowi za przedstawione informacje i ogłosił 

przerwę w obradach o godz.13
10

. 

 

Posiedzenie sesji wznowiono o godz.13
25

. 
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Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podejmowania uchwał: 

 

a) w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uczniów publicznych szkół 

ponadgimnazjalnych znajdujących się na terenie powiatu międzyrzeckiego 

(druk nr 21). 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w trakcie prac nad projektem na posiedzeniach komisji 

stałych zaproponowano, żeby w § 3 dopisać punkt o brzmieniu: „§ 3. 3. Uzyskał średnią ocen 

w nauce: w liceach ogólnokształcących – 5,5 , w szkołach zawodowych – 5,0.” 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji poinformował, że po przeprowadzonej dyskusji komisja 

przychyliła się do wnioski radnej Zofii Plewy, żeby rozszerzyć uchwałę o ten punkt. 

 

Radny Krzysztof Marzec powiedział, że ma wątpliwości, czy ten projekt nie zawiera błędu 

merytorycznego. Nie ma określenia, za jaki okres osiągnięć należy się stypendium. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy w tej sprawie jest jakaś propozycja? 

 

Radny Krzysztof Marzec powiedział, że jego zdaniem powinien to rozstrzygnąć radca 

prawny. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że uchwałę potem ktoś wykonuje i wtedy te terminy 

zostaną uwzględnione. W takim przypadku trzeba by było określać termin przy każdej 

uchwale. Sugestia radnego jest poniekąd słuszna natomiast Zarząd wykonując uchwałę 

uruchamia procedurę przyznawania tych stypendiów. 

 

Radny Zbigniew Świątek skierował się do Komisji Edukacji z zapytaniem, jakie będą 

konsekwencje finansowe przyznawanych stypendiów? 

 

Skarbnik odpowiedział, że kwota pozostanie ta sama, w planie 20 tys. zł. 

 

Radny Zbigniew Świątek powiedział, że w jego odczuciu, żeby stypendium miało jakąś 

wartość, nie może wynosić 300-400 zł. Jakie to jest wyróżnienie dla laureata, np. olimpiady? 

Poszerzenie o dodatkowy zapis zawęża możliwości finansowe. Radny powiedział, że takiego 

wniosku nie poprze. Określono też termin składania wniosku do 30 czerwca, a stypendia 

przyznano na posiedzeniu sesji w dniu 28 czerwca co oznacza, że jak ktoś by złożył dzisiaj 

wniosek to nie otrzymałby stypendium? Wręczenie powinno odbyć się pod koniec sierpnia 

albo trzeba zmienić termin. Radny powiedział, że nie podobała mu się forma wręczania 

stypendiów, ponieważ nie było to dobrze zorganizowane, było tłoczno i przy każdym  

z wyróżnionych należało powiedzieć, za jakie osiągnięcie otrzymał stypendium. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji powiedział, że dzisiejsze stypendia przyznawane były 

jeszcze według poprzednich zasad i dlatego taki był termin. Nowa uchwała określa termin do 

30 czerwca każdego roku, w związku z czym ustalono, że stypendia będą wręczane na sesji  

w sierpniu lub wrześniu. Zmieniły się kryteria przyznawania stypendium. Zamysł Komisji był 

taki, żeby doceniać wybitne osiągnięcia w nauce, laureatów olimpiad i wszystkich konkursów 

wpisanych w rejestr ministra. Przeanalizowano liczbę uczniów w szkołach, którzy osiągają 

takie średnie ocen i nie ma ich zbyt wielu. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że właśnie po to są komisje tematyczne. W Komisji 

Edukacji zasiadają fachowcy, a uchwała ma to do siebie, że zawsze można ją poprawić. 

Powiedział, że zapis określający składanie wniosku do 30 czerwca jasno określa, że to jest 

roczne stypendium. 

 

Radny Krzysztof Marzec zapytał z jakiego zapisu wynika, że jest to osiągnięcie za dany 

rok? Na jakiej podstawie odrzucony będzie wniosek? 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że stypendium przyznaje Starosta według kryteriów 

określonych w uchwale. Jeżeli radny ma propozycję zmian, to powinien postawić konkretny 

wniosek. Powiedział, że popiera wniosek radnego Świątka i na przyszłość wręczenie 

stypendium powinno się zrobić w inny sposób. Zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakąś uwagę, 

propozycję lub wniosek? Uwag nie było. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie  

w sprawie przyjęcia poprawki proponowanej przez Komisję Edukacji.  

 

Za przyjęciem poprawki głosowało 8 radnych, 4 przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. 

Obecnych w głosowaniu jawnym było 14 radnych. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały 

uwzględniającego już przegłosowaną poprawkę. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 8 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 3, „wstrzymujących” 3. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXXV.176.17. 

 

b) w sprawie przyjęcia przez Powiat Międzyrzecki od Powiatu Sulęcińskiego 

zadania zleconego z zakresu administracji rządowej polegającego na 

udostępnieniu dla mieszkańców Powiatu Sulęcińskiego miejsc całodobowych 

w Powiatowym Ośrodku Wsparcia „Razem Raźniej” w Skwierzynie (druk nr 

29) 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Pytań 

nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXXV.177.17. 

 

c) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2017r. (druk nr 30) 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Pytań 

nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 13 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 1. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXXV.178.17. 
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d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2017 – 2026 (druk nr 31). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Pytań 

nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXXV.179.17. 

 

Ad 8. 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos 

Wicestaroście. 

 

Wicestarosta powiedział, że w sprawie złożonych interpelacji wystosowane zostaną pisma do 

odpowiednich jednostek. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że pytania i odpowiedzi złożone na piśmie umieszczane 

są na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad przekazując głos Wicestaroście. 

 

Wicestarosta poinformował, że w okresie międzysesyjnym Zarząd spotykał się trzykrotnie. 

Omawiano sprawy z zakresu działalności Zarządu Dróg Powiatowych. Podjęto uchwałę  

w sprawie ogłoszenia przetargu, rozpatrzono sprawy z zakresu gospodarki nieruchomościami. 

Prezes Szpitala omówił bieżąca działalność szpitala. Podjęto uchwałę w sprawie wyboru 

banku prowadzącego obsługę budżetu powiatu oraz uchwałę w sprawie zezwolenia na 

korzystanie z jednostek pływających napędzanych silnikami spalinowymi. Rozpatrzono 

wniosek o zaopiniowanie projektu rewitalizacji projektu „Gminnego Programu Rewitalizacji 

dla Gminy Trzciel do roku 2020, z perspektywą do 2030 roku.” Wydano opinię w sprawie 

budowy ul. Leśnej w Bledzewie. Wydano również opinię w sprawie budowy obwodnicy 

Trzciela. 

 

Informację o uchwałach budżetowych przedstawił Skarbnik. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do przedstawionych sprawozdań? Pytań nie 

było. 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie zgłoszono uwag ani wniosków do protokołu. 

Protokół z XXXIV sesji został przyjęty. 

 

Ad 11. 

 

W sprawach organizacyjnych Przewodniczący Rady poinformował, że poprzednio Rada 

zajmowała się skargą na Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego przekazując ją do 
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Wojewódzkiego Inspektoratu. Skarżący nie był zadowolony z takiego sposobu załatwienia 

sprawy. Przewodniczący spotkał się z nim oraz z inspektorem nadzoru. Udało się porozumieć 

ze skarżącym, a inspektor obiecał, że sprawę załatwi zgodnie ze swoimi kompetencjami.  

Przewodniczący Rady poinformował, że zmarł Aleksander Zielonka Honorowy Obywatel 

Powiatu Międzyrzeckiego. Uroczysta msza odbędzie się jutro o godz.13
00

.  

 

Przewodniczący poinformował ponadto, że 22 lipca w Skwierzynie odbędzie się Święto 

Warty, w którym będzie brała udział reprezentacja Powiatu Międzyrzeckiego. Zachęcił 

wszystkich do uczestnictwa w tym ważnym wydarzeniu. Z kolei 23 lipca odbędzie się 

Jarmark Magdaleński w Pszczewie. Następna sesja odbędzie się 23 sierpnia i po jej 

zakończeniu najprawdopodobniej odbędzie się objazd dróg powiatowych. Na zakończenie 

Przewodniczący życzył wszystkim udanych urlopów. 

 

Posiedzenie sesji zakończono o godz.13
55

. 

 

 

Protokołował      Przewodniczący Rady Powiatu 

 

                  Jarosław Szałata 

 


